
ديبالا جانشين شايسته اي براي مسي
اس��تراتژي دقيق آلگري در مصاف يووه – 
بارسا، يوونتوس را به پيروزي اي بزرگ رساند، 
اما اگر بيانکونري جي جي بوف��ون را درون 
دروازه نداش��ت، دو پاس فرا- انساني مسي 
براي اينيستا و لوئيس س��وارز مي توانست 
دوگل خارج از خانه  حياتي براي بارس��ا به 
همراه بياورد، اما بوف��ون با نبوغي از جنس 
خودش دروازه اش را بس��ته نگه داش��ت تا 
نتيجه  نهايي س��ه بر صفر بارس��ا را محتاج 
معجزه اي ديگر در نوکمپ براي صعود به نيمه نهايي کند، اما در سوي ديگر 
زمين يک آرژانتيني ديگر بود که کشتي مس��ي و يارانش را در همان نيمه  
اول غرق کرد. پائولو ديبالا، دوبار دروازه  مارک- آندره تراشتگن را باز کرد، 
تا بالاخره خودش را به اروپا معرفي کند و نشان دهد مقايسه  اش با مسي را 
بايد جدي تر از قبل گرفت. بي جهت نبود که ژاوي، ستاره  سابق بارسا، پيش 
از شروع بازي گفته بود ديبالا بازيکني است که به درد ما مي خورد. در حال 
حاضر جاي خالي اي در خط حمله  بارسا پيدا نمي شود، اما مسي به زودي به 
مرز 30 سالگي مي رسد، مرزي که لوئيس سوارزي که در اين بازي در جدال 
با جورجو کيليني و لئوناردو بونوچي حرفي براي گفتن نداشت، همين حالا 
آن را رد کرده است. از آنجايي که لوئيس انريکه هم اين تابستان نوکمپ را 
ترک خواهد کرد، مربي جديد، هر کسي که باشد، شايد بخواهد خط حمله ي 
جديدي براي تيمش بسازد. در اين ميان البته نيمار هنوز 25 ساله است و 
آينده اي بلندمدت پيش رو دارد، ستاره اي که البته در اين بازي تنها سايه اي 
از قهرمان معجزه  بارسا در نوکمپ مقابل پاري سن ژرمن بود، اما از منظر آينده  
ديبالا، او قدمي بلند به سوي فوق ستاره شدن برداشت و ورود خودش به جمع 
بزرگان اروپا را اعلام کرد، در حالي که در سري آ خيلي وقت بود که همه او 
را مي شناختند. ديبالا در حضور مسي درخشيد. مقايسه هاي زيادي در يک 
سال اخير بين اين دو شده، مثلاً اينکه هر دو در اولين بازي ملي شان از زمين 
اخراج شدند. خود آلگري اعتقاد دارد در جهان پسامسي و کريستيانو رونالدو، 
ديبالا توپ طلا را از آن خودش کرد، اما با تمام هياهويي که ديبالا به پا کرده 
)و به حق( نبايد فراموش کنيم که او در حال حاضر 23 س��اله است و وقتي 

مسي 23 ساله بود بدون هيچ شک و ترديدي بهترين بازيکن جهان بود.

طارمي نمي داند پيراهن چه تيمي را برتن دارد
رفتار نامناسب مهدي طارمي با هواداران 
پرسپوليس در بازي با الريان قطر و بعد از 
دست دادن پنالتي که سه امتياز حساس 
اين ديدار را از سرخپوش��ان گرفت، بار 
ديگر خش��م جعف��ر کاش��اني،  رئيس 
هيئت مديره باشگاه را به دنبال داشت: 
»بازيکنان بايد جوابگوي اين همه محبت هواداران باشند. در يک 
روز غيرتعطيل نزديک به ۶0 هزار نفر در ورزشگاه حضور يافتند 
که اين قابل تقدير اس��ت. بازيکنان بايد جايگاه خ��ود را بدانند 
طارمي بايد بداند پيراهن چه باشگاهي را بر تن کرده است. اين 
بازيکنان بايد ارشاد شوند و بدانند و چه نقشي روي فرهنگ جامعه 
دارند. پيراهن تيم که يک تکه پارچه بيش نيست، ولي آنچه که به 

آن لباس ارزش مي دهد، رفتار و منش بازيکنان است.«

»پارسا«هاي تنهاي ورزش!
قديمي ها راست مي گفتند »بسوزد پدر نداري«، »بسوزد پدر احتياج«، 
ولي همان قديمي ها اگر کسي پيدا مي شد که نداشت و احتياج کمرش 
را خم کرده بود به دادش مي رسيدند، پهلوان هاي گودهاي زورخانه و 
کش��تي و آنهايي که مردم کوي و برزن به اسم شان قسم مي خوردند، 
اجازه نمي  دادند محتاجي دست نياز به سمت نامرد دراز کند، زير بال و 
پرش را مي گرفتند و اينقدر پيگير کارش مي شدند تا دوباره سرپا شود.

امروز اما حرف قديمي ها مصداق کرده، تفاوتي نمي کند آدم محتاج از چه 
قشري باشد، ورزشي که باشد تازه اوضاع بدتر مي شود. مشکلي که پيش 
بيايد ريز و درشت سرازير مي شوند، مي آيند فيلم و عکس شان را مي گيرند، 
وعده وعيدشان را مي دهند و مي روند، بعد همه چيز آرام مي شود. نام ها 
به راحتي فراموش و خاطرات به بايگاني ذهن ها منتقل و اين مي شود که 
محمد پارسا 25 سال روي تخت مي ماند. پارسايي که در همين ورزشگاه 
آزادي خودمان در يکي از روزهاي آبان ماه سال 71، با ضربه مغزي به کما 
رفت و وقتي به هوش آمد اميدوار بود که مي  تواند روي پاي خودش بايستد، 
اما امروز چهار سال از آخرين فيزيوتراپي او مي گذرد، چهار سال است که او 

فقط روي تخت کنار اتاق يا نهايتاً روي ويلچر زندگي را مي گذراند.
با 21 سال قبل کاري نداريم، فقط مي خواهيم بپرسيم که آقايان مسئول 
در همين چهار سال گذشته چند ميليارد تومان خرج فوتبال شده است؟ 
چند ميليارد تومان خرج فوتباليست هاي بي کيفيت خارجي شده که 

حالا پرونده هاي مفتوح شان مي تواند فوتبال ايران را نابود کند؟
س��ؤال اين اس��ت که آيا محمد پارس��ا چيزي کمتر از امث��ال ژوزه يا 
ش��يحي داش��ت که براي آنها با خنده خرج مي کنيم،  اما براي پارسا و 

فيزيوتراپي اش دست و دلتان مي لرزد؟
ورزش ايران مثل محمد پارسا کم ندارد، هرچند که نمونه اي چون پارسا 
بسيار نادر اس��ت. او در زمين فوتبال به حال و روز امروز دچار و خيلي 
راحت فراموش شد! اما هستند بزرگاني که امروز پا به سن گذاشته  و از ياد 
رفته اند، هستند ورزشکاراني که توان پرداخت هزينه هاي ابتدايي زندگي 
را ندارند و حتي هستند فوتباليست هايي که در کوچه و پس کوچه هاي 
اين شهر گمنام، ندار و محتاج روزگار مي گذرانند، آنهايي که تا همين 

چند دهه قبل ستاره بودند و يک ورزشگاه نامشان را فرياد مي زد.
آنچه بر محمد پارسا و بس��ياري ديگر از بزرگان ورزش کشور که امروز از 
بد روزگار محتاج کمک ما هستند، مي گذرد اين نيست که همه ما از مسئول 
گرفته تا غيرمسئول، از مدير، مربي و بازيکن گرفته تا هوادار و تماشاگر و 
علاقه مند به راحتي آنها را فراموش کرده اند، اصلًا عادت کرده ايم به اينکه 
اگر کسي مقابل چشمانمان بود يادش مي  کنيم و اگر کنار رفت، کنارش 
مي گذاريم و راستي که خيلي خوب اين حرف را تحقق بخشيده ايم که بله 
»پهلوان زنده را عشق است«. يعني تا وقتي در ميدان بودي کف و سوت برايت 
مي زنند و روي سرها  کول ها جا داري و وقتي کنار رفتي خيلي زود فراموش 
مي شوي، حتي همين ها که دنبالت بودند و برايت سر و دست مي شکستند، 
مخالفت مي کنند با اينکه بخش��ي از ميلياردها پولي که در ورزش صرف 
مي شود را براي تو هزينه کنند، جالب اينکه حتي با اين حال و روز توقع دارند 
که احترام شان حفظ شود تا بلکه با منت دستي به جيب ببرند يا قلمي را روي 

کاغذ بسرايند آن هم براي خودنمايي که نيت خيري در کار نيست.
بگذريم، محمد پارساهاي ورزش کم نيستند، تنهاي تنها هم هستند 
و تنها هم باقي خواهند ماند. اينها را گفتيم که آقايان فدراسيون نشين 
ورزش ها و ستاره هايي که ادعاي مردمداري و پهلواني شان گوش فلک 

را کر مي کند حداقل به خود بيايند... حداقل.

در حالي تمرينات تيم ملي واليبال کشورمان 
اول اين هفته آغاز ش�د که از روز شنبه آينده 
با اضافه ش�دن بازيکنان اصلي، تمرينات تيم 
ملي زير نظر کولاکوويچ جدي تر دنبال خواهد 
ش�د، آغ�از اردوي تيم مل�ي با وض�ع قوانين 
سختگيرانه انضباطي س�رمربي صربستاني، 
ش�رايط ويژه اي را ب�ر تيم حاکم کرده اس�ت. 
امير خوش خبر، سرپرس�ت تيم ملي واليبال 
در گفت وگ�و ب�ا »ج�وان« درب�اره آخري�ن 
وضعيت تيم ملي واليبال صحبت کرده است.

    
تمرين�ات تي�م مل�ي واليبال ک�ه از 
ش�نبه براي ليگ جهاني آغاز شده، از 
26فروردين با حضور نفرات اصلي شکل 
جدي تري مي گي�رد، درب�اره آخرين 

وضعيت تيم صحبت مي کنيد؟
طبق برنامه زمانبندي ش��ده، تي��م ملي واليبال 
تمريناتش را آغاز کرد، يک هفته اي که گذشت 
بسيار خوب و رضايتمندانه بود. بازيکنان جوان و 

با انگيزه، به رغم اينکه مدت طولاني را استراحت 
کرده بودند، بس��يار خوب و آم��اده در تمرينات 
حضور پيدا کردند. کولاکوويچ هم در همين مدت 
کوتاه نشان داده که از مربيان به روز دنياست که 
مديريت خيلي خوبي دارد. فشار تمرينات از همان 
روز اول بالا بود اما آقاي کولاکوويچ مي خواست 
در اين ش��رايط کوتاه بازيکنان را ببيند و ارزيابي 
کند ت��ا بتواند براي مرحل��ه دوم، بازيکنان مورد 
نظرش را به تيم ملي دعوت کند تا اين بازيکنان 
در کنار گروه اصلي که از روز شنبه تمريناتشان را 
آغاز مي کند، حضور داشته باشند. پس از غربال 
بازيکنان در مرحله اول، با 1۶ يا 17 بازيکن تيم 
ملي مرحله اصلي تمرين��ات تا آغاز ليگ جهاني 

ادامه خواهد داشت. 
درباره يک هفته اي که از تمرينات مي گذرد، 
آقاي کولا درباره بازيکنان جواني که در اين 
اردو حضور داش�تند و کمتر دعوت شده 

بودند، چه نظري داشت؟
در اين يک هفته آقاي کولاکوويچ خيلي از عملکرد 

بچه ها راضي و خوشحال بود و البته خودش اشاره 
مي کرد که اي��ن مس��ئله، کار وي را براي انتخاب 
بازيکنان خيلي خيلي س��خت کرده اس��ت و اين 
نشان مي دهد که پتانسيل واليبال کشورمان چقدر 
مي تواند بالا باشد، طوري که سطح بازيکنان خيلي 
به هم نزديک اس��ت و حتي در برخي از پست ها، 
اصلًا اختلافي ندارند و همه در يک سطح هستند 
و انتخاب تيم ملي کار بسيار س��ختي براي آقاي 

کولاکوويچ شده است. 
يکي از برنامه هاي کولاکوويچ در ايران 
تغيير نسل و ساختن پشتوانه براي 
تيم فعلي است، روند اين تغيير نسل 

چطور خواهد بود؟
بحث تغيير نسل بايد پله پله و آرام آرام انجام شود. 
آقاي کولاکوويچ هم معتقد است که تغييرات بايد 
خيلي آهسته و آرام انجام بش��ود و نمي توانند به 
يک باره 40 درصد يا 50 درصد تيم را عوض کنند 
و اين قطعاً در رويدادهايي که واليبال پيش رو دارد، 
به تيم ضربه مي زند، اما يکي از اولويت هاي ايشان، 

در بين بازيکناني که در يک سطح از نظر آمادگي 
و کيفيت فني هس��تند، قطعاً آقاي کولاکوويچ، 

بازيکني را انتخاب خواهد کرد که جوان تر است. 
موضوعي ک�ه در آغاز تمرينات تيم 
ملي خبرساز شد، وضع قوانين سفت 
و سخت انضباطي از سوي کولاکوويچ 
بود، با توجه به اينکه يکي از ايراداتي 
که به کواچ و لوزانو گرفته مي شد اين 
بود که نمي توانس�تند انضباط را بر 
تيم حاکم کنند، با قوانين کولاکوويچ 
مي ش�ود اميدوار ب�ه ع�دم تکرار 

نافرماني ها و بي انضباطي ها بود؟
يکي از چيزهايي که ايش��ان قب��ل از دادن برنامه 
تمرينات، به م��ن ارائه کرد تا ب��ه اطلاع بازيکنان 
برس��انم، آيين نامه انضباطي تيم ب��ود و اين را در 
اولويت کارش قرار داد. وي معتقد است که تا زماني 
که نظم در تيم نباشد، در بقيه مراحل هم موفقيتي 
به دس��ت نمي آيد و به همين خاطر کار را بسيار 
سخت گرفته اند و بازيکنان هم توجيه شدند. حتي 
بازيکنان اصلي که نيامده اند، را هم در جريان اين 
آيين نامه گذاشته ام که چه جوري اجرا خواهد شد. 
شروع خوبي در اين زمينه تيم داشت و بازيکناني که 
يک هفته اول با تيم تمرين کردند، خيلي با وسواس 
بالا اين مسائل را رعايت مي کنند و يک نظم کاملًا 
واقعي بر فضاي تيم حاکم است و اين نشان مي دهد 
که بچه ها اين نظم را پذيرفته ان��د و به آن احترام 
مي گذارند. وقتي فشار تمرينات بيشتر مي شود و 
بدن ها خسته تر مي شود، مقداري رعايت اين مسائل 
براي بازيکنان هم سخت تر مي شود و اميدوارم که 
در آن مراحل بتوانيم ش��رايط را طوري مديريت 

کنيم که اين نظم در تيم نهادينه شود. 
تيم ملي قبل از آغاز ليگ جهاني چه 

بازي هاي تدارکاتي خواهد داشت؟
بازي با سه کشور قطعي ش��ده، 17 ارديبهشت 
تيم ملي واليبال عازم مونته نگرو مي شود و بعد 
از هش��ت روز تمرين و انجام دو بازي تدارکاتي 
با تيم ملي صربس��تان، تيم به اسلووني خواهد 
رف��ت، در اردوي ي��ک هفته اي در اين کش��ور 
يک بازي دوس��تانه با تيم ملي اين کشور انجام 
خواهيم داد و پس از آن به لهس��تان مي رويم و 
يک بازي دوستانه با اين تيم برگزار مي کنيم و به 
تهران برمي گرديم تا تيم پس از يک حضور يک 
هفته اي در تهران با آغاز ليگ جهاني، تيم براي 

بازي با ايتاليا عازم اين کشور شود. 

13 | روزنامه جوان |  شماره 5064پنج ش��نبه 24 فروردی��ن 1396 | 15  رج��ب 1438 |

  چـهـره ها / دنيا حيدري

88498432سرویس ورزشي

ذوب آهن شايسته ستايش است
مجتبي حس��يني، س��رمربي ذوب آهن 
پس از پيروزي دو بر يک تيمش مقابل 
بنيادکار ازبکستان گفت خوشحال است 
که توانسته به وعده اش عمل کند: »گفته 
بودم به اين برد نياز داريم و خوشبختانه 
بازيکنان با علم به اين موضوع، سه امتياز 
حساس اين بازي خانگي را کسب کردند. آن هم با ارائه يک بازي 
فوق العاده و رقم زدن يک شب به يادماندني. البته بايد چهار، پنج 
گل مي زديم و برد با فاصله يک گل بسنده نمي کرديم، اما در هر 
صورت کسب نتيجه مهم است. ذوب آهن مستحق ستايش است 
و بايد از اين جوانان حمايت کنيم زيرا کارهاي زيادي مي توانند 
انجام دهند. حالا بايد به ادامه راه و کس��ب پيروزي هاي بعدي و 

صعود بينديشيم.«

اعتقادي به جادو جنبل ندارم، اما به چشم ديدم
ديدار گل گهر و پارس جنوبي در ليگ يک 
اين هفته با اتف��اق جالبي همراه بود که 
تاتار،  س��رمربي پارس جنوبي مي گويد 
تاکنون ب��ه چش��م ندي��ده: »در مورد 
جادوجنب��ل در بازي ه��اي ليگ حتي 
ليگ برتر ش��نيده بودم. اينکه فلان تيم 
يا بازيکن جادو مي کند، اما به چش��م نديده بودم که حالا ديدم. 
ولي قبل بازي با گل گهر و هنگام گرم کردن بازيکنان، بدنس��از 
ما مي بيند يک عکاس با بطري مايع��ي درون دروازه ما مي ريزد 
که رنگ به خصوصي داش��ته و گويا آب نبوده اس��ت. مسئله را 
به ناظر ب��ازي گفتيم و او را از ورزش��گاه بيرون کردن��د. البته به 
جادوجنبل اعتقاد ن��دارم و بازيکنان ما تا لحظ��ه آخر در زمين 

تلاش مي کنند.«

جان دردن
EPSN کارشناس فوتبال

ليگ برتر ايران، هشتم آسيا شد!
جديدترين رده بندي ليگ هاي باشگاهي آسيا از سوي سايت کنفدراسيون 
فوتبال قاره کهن اعلام شد و بر اين اساس ليگ برتر فوتبال ايران در جايگاه 
هشتم قرار گرفت. در تعيين اين جايگاه نتايج تيم هاي هر يک از ليگ ها در 
رقابت هاي ليگ قهرمانان آسيا و AFC کاپ به ميزان 90 درصد و جايگاه 
تيم هاي ملي در رده بندي فيفا به  ميزان 10 درصد تأثيرگذار هستند. کسب 
اين جايگاه توسط ليگ برتر مي تواند تأثيري منفي بر تعداد سهميه فعلي 
فوتبال ايران )1+3( در ليگ قهرمانان آسيا در فصل بعد داشته باشد. 
ليگ هاي امارات، کره جنوبي، ستارگان قطر، ليگ عربستان، سوپرليگ 
چين، جي ليگ ژاپن، راي ليگ استراليا در اين رده بندي اول تا هفتم 

هستند و ليگ ازبکستان و عراق در رتبه هاي نهم و دهم قرار دارند.
------------------------------------------------------------

تراكتورسازي- پديده، پيروزي تنها راه قلعه نويي
هفته بيست و هفتم رقابت هاي ليگ برتر فوتبال عصر فردا با برگزاري چهار 
بازي آغاز مي شود. در حساس ترين بازي فردا تراکتورسازي تبريز از ساعت 
17 در مش��هد به مصاف ميزبان خود پديده مي رود. مردان قلعه نويي براي 
بازگش��ت به رده دوم جدول رده بندي و پايين کشيدن استقلال تنها بايد 
سه امتياز اين ديدار را به دست آورند. در ديگر ديدارها صنعت نفت در آبادان 
پذيراي سياه جامگان است، نفت تهران و علي دايي که اين روزها اصلاً حال و 
روز خوشي ندارند به مصاف فولادي مي روند که آنها هم نشاني از فولاد آماده 
سال هاي قبل ندارند و در نهايت سپاهان که با کرانچار دوباره و البته دير راه 
افتاده و خوب نتيجه مي گيرد با گس��ترش فولاد تبريز در اصفهان روبه رو 

مي شود. بقيه بازي هاي اين هفته عصر شنبه برگزار مي شود.
------------------------------------------------------------

به غيرت در رقابت با بهترين هاي دنيا دلخوش نباشيد
محمدحسين برخواه، س��رمربي تيم ملي وزنه برداري نوجوانان درباره 
عملکرد نوجوانان کشورمان در مسابقات جهاني و نايب قهرماني ايران 
گفت: » وزنه بردارانم براي کس��ب مدال به المپي��ک 2018 نوجوانان 
مي روند، اما کش��ورهاي ديگر در وزنه برداري بيشتر کار کرده اند و اين 
نشانگر اين است که براي عقب نماندن از اين کورس، بايد بيشتر تلاش 
کنيم و ديگر نمي شود با حداقل امکانات نفرات تيم ملي را به مسابقات 
جهاني اعزام کنيم و دلخوش باشيم که با همت و غيرت ايراني مي توان 

در رقابت با بهترين هاي دنيا موفق باشيم!«

شيوا نوروزي

فریدون حسن

حدادي در پتروشيمي
حامد حدادي، سنتر 218 س��انتي متري بسکتبال ايران به طور 
رسمي به پتروشيمي پيوست. کاپيتان تيم ملي بسکتبال ايران 
پس از پايان کارش در ليگ چين به کشور بازگشت و بعد از توافق 
با مس��ئولان مدافع عنوان قهرماني، قراردادش را با پتروشيمي 

امضا کرد. 

قهرماني لندن را در توكيو تکرار مي كنيم
علي فخرآور، مربي تيم ملي وزنه ب��رداري جانبازان و معلولين از 
هدف گذاري اين تيم براي تکرار قهرماني لندن در توکيو مي گويد: 
»رکوردهاي نفرات دعوت شده به تيم ملي به دليل نداشتن تمرين 
افت کرده اما  مي خواهيم لذت قهرماني در پارالمپيک لندن را در 

توکيو تکرار مي کنيم.«

دوپينگ در جودو را ريشه كن مي كنيم
محمد درخش��ان، رئيس فدراس��يون جودو از برخورد جدي با 
معضل دوپينگ در اين رشته ورزشي خبر مي دهد: »متأسفانه در 
طول سال هاي گذشته مسئله دوپينگ در اين رشته ريشه کرده، 
اما به شدت به دنبال ريشه کن کردن اين مسئله هستيم و حتي 

يک قدم هم عقب نمي کشيم.«

سخت گيري انضباطي كولاكوويچ براي موفقيت است
امير خوش خبر، سرپرست تيم ملي واليبال در گفت وگو با »جوان«:

هفته هفتم مرحل��ه دوم ليگ برتر بس��کتبال در حال��ي امروز با 
برگزاري س��ه بازي در شهرهاي آبادان، ماهش��هر و تهران برگزار 
مي شود که در حساس ترين بازي پتروش��يمي بندرامام، ميزبان 
دانشگاه آزاد اس��ت. دو تيمي که هفته شش��م را با برد پشت سر 
گذاشته و با توجه به رقابت تنگاتنگي که با هم دارند، روز سختي را 
پيش رو دارند. در ديگر بازي هاي امروز، شيميدر در تهران ميزبان 

شهرداري گرگان است. گرگاني ها سال 95 را با برد مقابل يک تيم 
تهراني به پايان بردند و حالا در نخستين بازي امسال بايد مقابل 
ديگر تيم تهراني به ميدان بروند. آن هم برابر شاگردان مصطفي 
هاشمي که هفته شش��م مغلوب دانشگاه آزاد ش��دند و به دنبال 
برد خانگي هس��تند. در آخرين بازي نيز نفت آبادان ميزبان تيم 

بحران زده شهرداري اراک است. 

پتروشيمي و دانشگاه جدال حساس ليگ برتر بسکتبال

خدا، تنها كس و كار اين خانواده
25 سال سر کردن روي تخت يا ويلچر مي  تواند حتي يک کوه استوار 
را نيز متلاشي کند، ولي آدميزاد چيزي فراتر از يک کوه است. 25سال 
است که محمد پارسا بعد از حادثه اي که برايش در جريان بازي پيام 
و گس��ترش افتاد روي تخت بيماري است، 25 س��ال است که بعد از 
خدا کس��ي جز مادرش درد او را نمي فهمد، کسي جز مادر بر بالينش 
حاضر نمي شود و کسي اش��ک هايش را پاک نمي کند و با خنده هاي 
گاه و بي گاهش نمي خندد. پارسا را همه از ياد برده اند، همه آنهايي که 
طي 25 سال قبل هرازچندگاهي براي خالي نبودن عريضه آمده اند و 

عکسي گرفته و رفته اند.

سايه داعش بر سر ليگ قهرمانان اروپا
انريکه: به جبران فکر مي كنيم!

تحقير بارسلونا و تعويق 24 ساعته ديدار دورتموند - موناکو شروعي عجيب 
براي مرحله يک چهارم نهايي ليگ قهرمانان اروپا محسوب مي شود. در 
شبي که انفجار نارنجک و مصدوميت بازيکن تيم آلماني يک بازي را به 
تعويق انداخت راه راه پوشان يوونتوس در تورين آتش بازي به راه انداختند 
و سه بر صفر آبي و اناري هاي کاتالان را بدرقه کردند. حالا چشم اميد بارسا 

دوباره به بازي برگشت و تکرار معجزه نيوکمپ است. 
   کابوس تمام نشدني

پس از برد دراماتيک شش بر يک بارسا مقابل پاري سن ژرمن، گويا شاگردان 
لوئيز انريکه با اين تصور که باز هم مي توانند اين نتيجه را تکرار کنند در مصاف 
با يووه تن به شکست سه بر صفر دادند. دو گل ديبالا و يک گل کيه ليني 
کافي بود تا بانوي پير در بازي رفت به برتري برسد و گام بلندي براي صعود 
به نيمه نهايي بردارد. به نظر مي رسد تيره روزي هاي کاتالان ها تمامي ندارد؛ 
ياران مسي که در لاليگا شکست خورده بودند در تورين نيز تحقير شدند 
تا سرمربي بارسا به شدت از عملکرد بازيکنانش ناراضي باشد: »برايم فرقي 
نمي کند نتيجه عادلانه بوده است يا نه. نيمه نخست فاجعه آميز بود. انگار 
سومين نيمه ديدار پاري سن ژرمن و بارسلونا بود. خيلي وحشتناک بود. بايد 
بازي را به دقت آناليز کنم. مالکيت توپمان نسبت به بازي هاي گذشته کمتر 
بود. در اين رابطه ضعيف بوديم و مقصر اصلي من هستم. يک کابوس را تجربه 
کرديم. بايد از اشتباهاتمان درس بگيريم. نمي خواهم درباره آينده صحبت 
کنم. من صددرصد مسئول چنين شکستي هستم. باز هم بايد به جبران، فکر 
کنم. اگر بتوانيم به شرايط آرماني خود برگرديم مي توانيم دروازه هر تيمي 
را چهار بار باز کنيم.« همتاي انريکه برخلاف او از اينکه همه دنيا به تيمش 
احترام مي گذارند سر از پا نمي شناخت. آلگري با اين حال به بازيکنانش در 
خصوص بازي برگشت هشدار داد: »بايد هوشيار باشيم که بازي برگشتي 
هم در کار اس��ت. نمايش خوبي داش��تيم و در دفاع و حمل��ه عالي ظاهر 
شديم. اين تازه نخستين گام براي رسيدن به نيمه نهايي بود. بازي برگشت 
دشواري هاي خودش را خواهد داشت. قادر به اين نيستم که بگويم در حال  
حاضر تيمم چند درصد راه صعود را طي کرده است و چقدر شانس دارد. در 
بارسلونا هم طوري بازي خواهيم کرد که براي گل زدن برنامه ريزي خواهيم 
داشت. مربي جاه طلبي هستم، ولي اغلب با داشته هايم برنامه ريزي مي کنم 
و واقع گرا هستم. از نمايش شاگردانم در اين بازي خوشحال هستم و فکر 
مي کنم اکنون همه در اروپا به يوونتوس احترام مي گذارند. اين بزرگ ترين 
نتيجه  سه سال حضور من در يوونتوس بوده است. فکر مي کنم در پاس هاي 
آخر کمي عجول بوديم. اين چيزي است که بايد روي آن کار کنيم و براي 
بازي برگشت بهتر باشيم. در برخي از دقايق مسابقه مي توانستيم بهتر ظاهر 

شويم و حتي گل هاي بيشتر را به ثمر برسانيم.«
   مسي نيستم!

س��تاره اول تورين کس��ي نبود جز پائولا ديبالا، بازيکن��ي که احتمال 
ترانسفرش به بارسلونا وجود دارد، اما با دو گل حياتي که ديبالا به کاتالان ها 
زد عملًا بايد اين قضيه را منتفي دانست. مهاجم راه راه پوشان پس از اين 
درخشش از مقايسه اش با مسي چندان خوشش نيامد: »مسي، بازيکني 
است که براي بارسا بازي مي کند. من پائولو هستم و از عملکردم راضي ام، اما 
مي دانم که کار اينجا تمام نمي شود و کار راحتي در نوکمپ نخواهيم داشت. 
تلاش مي کنم از لحظه لذت ببرم و به اينکه چه اتفاقي رخ خواهد داد، فکر 
نمي کنم. تمام تلاشم را مي کنم تا جايي که مي توانيم پيش برويم. از بودن 
در يوونتوس خيلي راضي هس��تم. تمديد قراردادم خيلي نزديک است. 

هواداران من را دوست دارند و من هم باعث خوشحالي آنها خواهم شد.«
   يک انفجار و تعويق بازي

همه چيز براي برگزاري ديدار دورتموند – موناکو آماده بود و درحالي که 
اتوبوس زردپوشان به سمت ورزشگاه آيدونا پارک حرکت مي کرد وقوع 
سه انفجار مقابل اين اتوبوس سبب لغو بازي شد. در اين حادثه مارک بارترا، 
بازيکن اسپانيايي دورتموند از ناحيه دست مجروح شد و پس از انتقال به 
بيمارستان تحت عمل جراحي قرار گرفت. اگرچه مقامات آلماني با امنيتي 
کردن اوضاع از توضيح دادن درباره علت وق��وع اين انفجارها خودداري 
کردند، اما رسانه هاي اروپايي انفجارهاي رخ داده را تروريستي خواندند. 
طبق اعلام اين رسانه ها داعش مظنون اصلي اين حادثه محسوب مي شود. 
رئيس فيفا پس از اين حادثه در پيامي انفجارهاي شهر دورتموند را محکوم 
کرد. باشگاه موناکو در اقدامي جالب اعلام کرد به همه هواداران اين تيم که 
براي اين ديدار حساس به آلمان رفتند پول يک شب اقامت در هتل را که 
80 يورو است، پرداخت مي کند. برخي از هواداران اين تيم هم از تعدادي از 

طرفداران موناکو در منازل خود پذيرايي کردند. 

سعيد احمديان
   واليبال

گزارش »CNN« از ماراتن تهران

ايران امن و زيباست
شميم رضوان

   منهاي فوتبال

دو ماراتن تهران با حضور 442 دونده از 45 کش��ور مختلف از جمله استراليا، 
 کانادا، عربستان،  بريتانيا و امريکا  برگزار شد. رقابتي که با هدف ساختن 
پل هايي با جامعه بين المللي برپا ش��د و توجه رسانه هاي خارجي را به 
خود جلب کرد. در همين راستا، ش��بکه تلويزيوني CNN به تحليل 
برگزاري اولين دوي ماراتن بين المللي تهران پرداخت. گزارش��ي که 
از ابراز رضاي��ت خارجي ها از حضور در اين مس��ابقه خبر مي داد. تارا 
کنکهيوس که اصالتي هلندي دارد به CNN گفت: به رغم اينکه 
او بابت شرکت نکردن در مس��ابقه ماراتني که قرار بوده به شکل 
اوليه خود برگزار ش��ود، نااميد ش��ده، اما در کل اين رويداد به 
چيزي که مي  خواسته رسيده که همان ساخت پل ها بوده است: 
»ديدن اينکه 10۶ زن کنار هم در ورزشگاهي در تهران دويدند، 
واقعاً جالب بود. لبخندي که روي صورت بانوان ايراني از ديدن 
شرکت کنندگان خارجي در دوي ماراتن تهران نقش بسته بود 
واقعاً براي من الهام بخش بود. بعد از اتمام مسابقه، بانوان خارجي 

و ايراني زيادي با يکديگر قرار ملاقات مجدد گذاش��تند.«  اشتراتن هم که 
پيش از اين چهار سال در ايران زندگي  کرده بر اين باور است که برگزاري 
اين مسابقه نتايج مثبتي به همراه داشته اس��ت: »مسيرهاي منتهي به 
محل برگزاري مسابقه بسته ش��د، امنيت برقرار بود و اتفاق بدي نيفتاد، 
اين موفقيت به حس��اب مي آيد. البته هنوز راه زي��ادي مانده تا از طريق 

پل فاصله بين ملت ها و جنس��يت ها را پيمود، اما دوي ماراتن تهران 
اولين گام بزرگ در اين راه بود.« يک شرکت کننده انگليسي نيز اين 
مسابقه را فرصت خوبي خواند براي شناخت بهتر تهران و ايران. يک 
شرکت کننده  زن چيني نيز ايران را کشوري خوب توصيف کرد. يک 
شرکت کننده متولد ايران که در امريکا زندگي مي کند نيز شرکت 

در اين مس��ابقه را هيجان زده توصيف کرد. ش��رکت کننده  زن 
عربي نيز گفت: »وقتي فکر آمدن به ايران به سرم زد، برخي 
سعي کردند من را بترسانند و گفتند که ايران کشور امني 

نيست، اما اينجا واقعاً خيلي زيباست.« 


